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 תודה מראש!!!

 זמני שמיטה ממשמשים ובאים... -ראש חודש שמו"ז

זה את כל העמוד!!!! אוהו... אי כמעט תוספות עעעענקיים שתפסו עם נו. דף מלחיץ... ממש אחד השבוע בדף היומי היה לנו דף
 -אני מתאר לעצמי שיש כמה למדנים שלא מבינים על מה אני מדבר... מה פה מלחיץ... אבל כמדומני שחברים שלי ...מלחיץ

 מקבל רושם אניעיני...  מול שמשתרע כשאני מגיע לדף גמ' ורואה כזה תוס' אימתניתבין:  על מה אני מדבר... מבינים ברמה שלי
)מי שמבין על המוח שלי כבר מראש שולח פקודה שאין סיכוי להבין מה כתוב כאן... אז מדובר פה בסוגיה נורא מסובכת... ו כנראהש

  מה אני מדבר לא צריך להרים את היד...( 

שזה  קלטתי עד שעם השנים ...שתוס' ארוכים זה אומר שיש פה סוגיה מסוכנת להבנה -ככה הבנתי שבמשך שנים אז זהו!!!
 יודע מה זה אומר?? זה אומר שהגמ' פה הזכירה משהואתה  .גמ' עם תוס' ענקיים דף אחר לגמרי!!! כל פעם שאתה רואה סיפור
מה   (לטהרות...ששייך לזרעים או  כנראה שיש פה לכה"פ איזכורדוק ותשכח... כל דף גמ' שעשיר בתוס'... )!!!  או לסדר זרעים או לסדר טהרות ששייך
 דא עקא בזרעים בטהרות... פשוט מאוד: היות ובסדר זרעים וטהרות לא זכינו שיש גמ'... והרי לתוס' יש המון המון חידושים יש???

רק מגיע לגמ'  שברגע שתוס' של מתיקות התורה בזרעים... סכר כי אין גמ'!! ממילא נוצר כאן ...לפרוק את זה אין לו איפהש
פי פערתי ואשאפה... בבת אחת נפרץ הסכר ותוס' פורק עלינו את כל  משהו בסדר זרעים... הופה... בבת אחת אגבשמזכירה בדרך 

אגב איזה משנה במסכת דמאי  בדרך ף היומי השבוע... הגמ' הזכירהסדר זרעים... זה מה שקרה בדב התורה שיש לו בנושא הזה
 בום!!! בבת אחת נהיה צונאמי של אהבת תורה רה מילה בסדר זרעים...מזכי תרומות ומעשרות... תוס' רק ראה שהגמ'ב שעוסקת

 את כל המתיקות וערבות טוב התורה שיש לו בסדר זרעים... ותוס' שופך עלינו

במלא  תוס' מתקיף אותה מלחיצה... פה סוגיה אם אתה רואה דף שיש בו תוס' ארוכים... זה לא אומר שיש ממילא אל תקח ללב!!
סוגיה של אהבה... תוס' בסה"כ פורק פה את כל מה שפרה רוצה להניק בסדר זרעים או  !  זה בסה"כ.. לא!!שאלות מסובכות.

 שהוא עושה כאן בסדר זרעים....  כיד המלך תכנס איתו למממצב... תשתתף איתו במשתה.. תסחף אחריו ממילא טהרות

  ורים???כלפי מה הדברים אמכעת:       עד כאן כתבינו לענייני דף היומי...

ש אפעל אותו משקל...  לנו י  ... וס' ותר טוב מת ו במצב י ! שאנחנ . אז זהו! ים.. דר זרע שיש לו בס ל הגישמאק  וס' פתאום שפך עלינו את כ י ת ו שהשבוע בדף היומ ... כמ . והנה ים בארץ ישראל.. ו גר אנחנ ו  . ואיל ירופה.. .. בא פת. ה גר בצר ס' הי ... תו וס' .. וברגע שמגיעה שנת השמיטה... התחושות שלנו ה שנת השמיטה!!!! ו.אוטוטו מגיעשרויות שלא היו לת
הלכות המסובכות ובאוצר שמיטה... הם רק נזכרים בדף מלחיץ בדף היומי... יש כאלו שרק מגיעים לשנת הה מאוד מזכירות את

ין אותך!!! גם אני פעם הייתי נלחץ מדף אני מב כן...   בית דין ובפחים מדיפים... אוה... איזה מלחיץ... אין לי כח לשנת השמיטה...
זה בסה"כ תוס' אוהב... זה תוס' שמאוד מאוד  שזה לא תוס' מלחיץ... הבנתי אחד יוםש אז זהו!!ארוכים...  כאלו תוס' גמ' עם

הזמן על אותו משקל: הגיע   אוהב סדר זרעים... וכאן הגמ' נתנה לו הזדמנות לפרוק את התורת חיים שיש לו בסדר זרעים... 
ביום יום אין לנו את זה...  זה  בסה"כ שניתנת לנו הזדמנות לפרוק את האהבה שלנו לארץ ישראל... שנבין ששנת השמיטה היא
דבר מרגש... הסיבה שיש כל מיני הלכות ומנהגים ושיח ובלגן סביב שנת השמיטה.. זה לא בגלל  לא דבר מלחיץ.. זה בסה"כ
חפשים שאנחנו מ מצוה חביבה ההיפך הגמור!! השיח סביב שמיטה נובע בגלל שזו בה...... אדרוקשה ששמיטה זה משהו מסובך

 ...לפרוק את הרגשות שלנו עליה

את חילופיות שהוא לא ירגיש ומי שמאוד מאוד לא מתחשק לו... בעזה"ש אנחנו נשתדל לארגן לו כל מיני דרכים עוקפות  
כמו שאני  עקום למה להסתכל על שנת השמיטה על זה ככה??אבל למה??? למה להסתכל הדקירה של שנת השמיטה... 

זיידע שלי ושלך... כשהוא היה מגיע בגמ' בסוכה לסוגיה של "הלוקח הסתכלתי פעם על תוס' ארוך?? הגיע הזמן שנבין שאלטער 
 לא היה נרגע עדוהוא  בכזו ערגה לארץ ישראל... העיניים שלו היו מתמלאות בדמעות נתקף הוא היה לולב מחבירו בשביעית"

)כן... מה שהיום נקרא קק"ל הרי לפני ... ומשלשל בה כמה רובלים הקופה של קרן קיימת לישראל ולך לקופה הירוקה!!!השהוא היה 
 פה של קק"לוערגה לארץ ישראל... היה מכניס לקו א"י... שכל יהודי שלא נרדם בלילה מרוב געגועים נה זה היה קופת צדקה מיוחדת לחזק את ישובשמונים ש

אז אני הנכד שלו... שנמצא כאן בארץ ישראל... ובעוד שלושה חודשים בדיוק מתקדשת עלינו  (...עוד כמה רובלים וזה היה מרגיע אותו
??? למה מגיע לי העונש הזה?? וכי בגלל שאני גר בארץ ישראל הגיע שמיטה שנת השמיטה... שאני אעשה לעצמי בלב אאאוף

 לארץ ישראל??  קודש בה לכן נגזר עלי שהלב שלי יהיה אטום לגמרי ולא יהיה לי שום רגשותואוכל מפריה ושבע מטו

 שאנותחשוב שהגר"א והבעש"ט ומוהר"ן מברסלב ור' אלימלך מליזענסק וכל אותם קדושים אשר בארץ המה...  
הם ממש סיכנו את  .ניסו בכל דרך להגיע לארץ ישראל.. ודש... הרי הםק סעים לציוניהם הקדושים מתוך רגשינו

נחנו מוותרים בשמחה על הזכות שיש לנו להיות כאן... ילו אוא חייהם כדי לזכות להגיע לארץ ישראל ולא זכו!!!
לא נראה שיש פה  לפקוד את ציונם... תגיד לי: מי פה נפל על הראש??? מתי נזכה בערגה וםלעסוקים בלחואנחנו 

התקרב!!! שנת השמיטה מתחילה להתקרב אלינו... ואנחנו נחליט איך אז זהו שהתוס' הגדול מתחיל ל  משהו עקום?
לקבל את פניה.. אנחנו!!! שמעת?? אנחנו!! זה תלוי בי ובך... אם נחליט לאהוב את המצוות התלויות בארץ... אנחנו 

אל  סט...נמצא דרך איך להאהיב את זה על עצמנו... ואם נמשיך להתרפק על אדמת אירופה הארורה ביוני יולי אוגו
פרטים עוד יבואו!! עוד נדבר על זה... אבל דבר ראשון תתפלא שהנחיתה היישר לשנת השמיטה תהיה נחיתה קשה... 

 תביע נכונות... תביע נכונות לאהוב את מצוות התלויות בארץ... תחליט שאנחנו הולכים על הכיוון הזה...  
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 ? ! ? !...ימינה' שהוא שמאלאפילו יאמר לך על '
... כולנו כעת כועסים על דמות המטרידים אותנו מילה אחת על הזעזועים הפוליטים הפנים ארציים

מסוימת מהימין שהלך לשמאל ומאיים על כולנו בממשלה נגד הדת... אנחנו כועסים על הבגידה שלו... 
 לשמאל...  והלך איך הוא בגד בכל הערכים שהוא נאמן אליהם

אני טוען שאנחנו בתור חרדים לא אמורים לכעוס עליו  אבל אני כעת לצורך העניין... אני נחלץ להגנתו...
ת זא אפילו יאמר לך על ימין שהוא שמאל...שהוא חבר לשמאל... אל תשכח שאנחנו מחונכים ש

ילו שיאמר לך אפלנו ללכת עם השמאל... היינו הולכים?? כן!!! כי  יםאומר אומרת: אם גדולי ישראל היו
אם ככה: אז מה אנחנו רוצים ממנו?? למה אנחנו באים עליו בטענות?? בשלמא  על ימין שהוא שמאל...

המיזרחיסטים נו... אצלם ימין זה ערך קדוש ללא הבחנה... אבל אנחנו הרי כן ערוכים לאפשרויות 
ל ימין שהוא שמאל... אז מה שיאמר לך על ימין וכו'... אז הגיע פה יהודי והפעיל שיקול דעת והחליט ע

 אבל למה? למה אני לא צודק?  אה... מה אתה אומר...  נכון הצלחתי להרגיז אותך...??אתם רוצים ממנו?? 
  ? ? ? ? י מ השאלה נו... למה? כי נכון... נכון שאפילו יאמר לך על ימין שהוא שמאל... 

שכל כולו דבוק לרצון ה' ודעתו דעת תורה!!!  םוא שמאל... מי?? האם תלמיד חכמי יאמר לך על ימין שה
 מן השורה שיש לו תאוות שלטון ומסור למידות רעות שלו...  אדם או

כלומר: הבוחרים שלו שכעת אוכלים את הכובע למה בחרנו בו... על מה הם צריכים  זה פה הסיפור!!!
א נאמן לערכי חשבנו שהו ??י...לאכול את הלב?? אוי... טעינו... חשבנו שהוא ימני והתברר שהוא שמאלנ

התסכול שלהם אמור להיות...  ע"פ ההשקפה האמיתית לא!! לא זו הנקודה!!! הימין והתברר שלא.??
לנהל אותנו!!! אני לא יודע האם לאנשים שבחרו בו  -נישט דעת תורהאוי... טעינו... נתנו לבן אדם שהוא 

 כי לנו אין התנגדות חד משמעית להבין... אנחנו בודאי ככה אמוריםיש את השכל להבין את זה... אבל 
רצון ה'... לא ימין ולא שמאל לא קדימה ולא ל אנחנו מחוייבים עקרון אחד ויחיד!! יש לנולשמאל... 

דבוק בתורה וכנוע  תלמיד חכם שכל חייו לכוין לרצון ה' זה רק היחיד שיודעאחורה... רק רצון ה'!! ו
הוא יכול להיות נטול נגיעות אישיות ולהצביע לנו "זו הדרך לכו בו כי תאמינו וכי ק ה'... ר לדעת

 מה גודל הכיפה שלו וגם לא משנה ... מי שזה יהיה... כבר לא משנהכל אחד אחר תשמאילו" )ישעיה ל'(
 זה בדיוק כמו שלא משנה אם שתים ועוד שתים זהאם הוא דתי או רפורמי... שניהם לא רלוונטים... 

 כלפי מה הדברים אמורים??  ארבע או שבעת אלפים... שניהם תשובות לא נכונות...
והממוצעת  הנינוחהשכבר די... נמאס להם מהגישה  נות ישנה מנגינה חדשה... יש חרדיםבשנים האחרו

 איזה עתיד מעניין יותר... להתחדש... מחפשים משהו מרענן.של גדולי ישראל... די... הגיע הזמן קצת 
 הרבניםכלל לא מפתיעים במהלכים שלהם... ושישאר בינינו... אני די מבין אותם... גדולי ישראל בדרך 

לא שוברים את ההגה יותר מידי  ולהוביל מהלכים חסרי תקדים.. אף פעם לא מנסים לעורר סערה
קצת יותר חי...  ודי... אנחנו רוצים משהו בין הטיפות...  ממוצע.. ללכת ימינה ובודאי לא שמאלה... הכל

 מוביל...   מנהיגותי... יותר חד...  חותך...
ות לגמרי שדוהרות עם כל ועליצ קבלנו שתי מפלגות דתיות עסיסיות אז בבקשה.. רציתם?? קבלתם!!!! 

הכח!!! אחד שובר כעת לגמרי שמאלה... השני לוקח את כל ההגה קיצוני ימינה.. ובין כך ובין כך אבדה 
שזה אומר לך על ימין שהוא שמאל... וזה אומר לך על שמאל  המשותף בין שניהם?? מה המכנההנערה.. 

 ותכל'ס... שניהם נישט דעת תורה!! שהוא ימין... 
יתי מתנהג אחרת... ככל הנראה לא הי במקום שלהם אם אני הייתי בממשלהאני חייב להודות בכנות:  

הרי הוא כופתו ומניחו לפני  לרדת ממנה ולה לגדולה, מי שאומר לושכשאדם ע סו"ס חז"ל אומרים:
אני נאמן לדברי  נקודה!! ממילא לעמוד בו!! שא"א זה ניסיון מאוד מאוד קשהשארי... חז"ל מעידים 

אם הייתי בסיטואציה הזו אני גם הייתי הולך שמאלה... אבל ברגע האחרון... ש חז"ל ולכן די ברור לי
אתה יודע למה?? כי אאאוף... יש לי רב!!! יש לי דמות של  .יורד מזה.. הייתי בסוף ממש בשניה האחרונה

דעת תורה שאני עושה ככל שהוא מורה לי.. והוא עושה לי חיים קשים והוא כבר הוריד אותי מכמה 
עליהם... וגם כאן הוא היה עושה לי חיים קשים... והוא היה תופס אותי באוזניים  עצים שטפסתי וכמה

אתה יכול להיות רגוע!! עלי אתה יכול לסמוך... לא בגלל שאפשר לסמוך עלי... ולכן ומוריד אותי מזה... 
  מעמידה אותי במקום...אלא בגלל שיש מעלי דעת תורה שבסופו של דבר 

יש לנו עסק עם בני אדם עם תאוות שלטון נורמלית כמוני וכמוך  שכאן אין לנו את זה!!!! ..אז זהו
)וכאן אני כבר כן מגיע אבל גם אין להם דעת תורה שתאזן אותם  ענות...()ובנקודה הזו אני לא מגיע אליהם בט

אז הנה.. רצית מישהו ללא דעת תורה?? בבקשה... קבלת...  בטענות... בעיקר לחרדים שבינינו שפוזלים לכיוונם(
 וזריתי פרש על פניכם... טול לך מה שהבאת... 

--- 
יש  לכם מילה רק בגלל שיש לי משהו אישי איתכם... ידידי וחברי המתנחלים... אני מרשה לעצמי לומר

לי אהבה גדולה לארץ ישראל... ולמצוות התלויות בארץ ובפרט לשמיטה... ואני אוהב אתכם כיהודים 
  חסר לי אצלכם דבר אחד שמאודאבל תרשו לי לומר לכם  ..יראי שמים

!!! ברור שיש אצלכם רבנים כן... יש!! יש לכם רבנים איפה הרבנים שלכם?? איפה הם?? איפה???
למה כצופה  למה צריך לחפש אותם בנרות..?? צריך לנחש שהם קיימים? למה חשובים... אבל היא גופא:

מהצד זה נראה שהרבנים מונחים בקרן זוית... נכון שהתורה מונחת בקרן זוית... אבל התפקיד שלנו זה 
זה לא ימינה כים לעשות חשבון הנפש... אם אתם צרילקחת אותה עם כל הכח ולהציב אותה במרכז... 

הגיע הזמן שתציבו את התלמידי חכמים שלכם  ?הקדושה איפה התורה !!אלא מרכזולא שמאלה... 
 במרכז!!! שכל אחד כמוני וכמוך שיש לו נגיעות אישיות... שלכה"פ בפומבי יצטרך להיות כפוף לרבנים!! 

עזוב... בא  אל תדין את חברך עד שתגיע למקומו... ם...נחלימה אני רוצה מציבור המת עזוב.. בינינו אבל
רגעם שאנחנו  בינינו לבין עצמנו... לנו יש לפעמים כל מיני בא נפנה אל עצמנו!!!!לא נפנה אליהם... 

חתימות... ו .. כל דבר רבניםהזו. עזוב אותך המערכת החרדית הכבדה והמסורבלת די.. פוזלים לכיוונם...
 מכיר את המחשבות האלו?? זיז עניינים...ויתחיל להשיתפוס את העסק לידיים  ישהו... אני רוצה מזובע

אז זהו  "רבנים, תפסיקו לדבר, תתחילו לעשות"!!! ...ראיתי מישהו שתלה מודעה אפיקורסית פעם איך
הוא קיבל כאלו שרוצים קיבל מה שהוא רוצה.. הוא חיפש כאלו שעושים... אז הנה...  כעת שאותו אחד

 פריע לך שהרבנים לא עושים???דק במודעה שלו!!! מוא צכן... ה ת בכל מחיר על הגב של כולם...לעשו
שיש לנו רבנים עם דעת תורה אשרינו  את מה שלא נראה להם נכון...  ----הרבנים ימשיכו לא לעשות

לו לעשות לא כל דבר צריך לעשות... אז הנה... כעת יש לנו מישהו שבוער  הם לא עושים בכל מחיר!!!ש
   רחמנא לישזבן מגונדא דיליה... שינוי... לעשות מהפך... 

למה יש כ"כ הרבה תינוקות 
 שנשבו??

יש את המעשה המרגש בגמ' )גיטין נח( שכולנו 
מעשה ברבי יהושע בן חנניה שהלך לכרך "גדלנו עליו... 

ים יפה גדול שברומי אמרו לו תינוק אחד יש בבית האסור
עינים וטוב רואי וקווצותיו סדורות לו תלתלים הלך ועמד 

מי נתן למשיסה יעקב "אמר ועל פתח בית האסורים 
הלא ה' זו חטאנו "ענה אותו תינוק ואמר  "וישראל לבוזזים

אמר מובטחני  "לו ולא אבו בדרכיו הלוך ולא שמעו בתורתו
העבודה שאיני זז מכאן עד  ,בו שמורה הוראה בישראל

אמרו לא זז משם עד  ,אפדנו בכל ממון שפוסקין עליוש
ולא היו ימים מועטין עד שהורה  ,שפדאו בממון הרבה

סיפור  ...הוראה בישראל ומנו רבי ישמעאל בן אלישע
מבהיל... ר' יהושע הצליח בטביעות עין חדה לזהות 

הזה עם  של בית האסורין שהילד הקטןדרך החלון 
 פאות מקדימה( ר למושג של)לכאורה כאן המקוהפיא'ת... 

הרי זה הקטן גדול יהיה... והוא עתיד להיות 
פונה  הליגער ר' ישמעאל בן אלישע שהרבש"ע

  אליו באופן אישי, ישמעאל בני ברכני...
השאלה היא: איך באמת ר' יהושע זיהה שהילד הזה 

הרי בסה"כ מה קרה שם.. ר'  עדיו לגדולות??
והילד  וכו' נתן למשסהיהושע התחיל פסוק 'מי 

זה שילד  בסה"כ ידע להשלים את הפסוק... נו...
... זה כבר אומר שהוא בישעיה בע"פ יודע פסוק

 עתיד לצמוח דער הליגער ר' ישמעאל בן אלישע??
רובד יותר  הזהבמעשה  מוכרחים לומר שיש אלא

 ש... שנוגע להרבה הרבה ישמעלקע בדורנו פנימי...
  נמצאים בבית האסורין... שגם הם

הגיע לבית האסורין  כשר' יהושע העניין הוא כך:
 ה את הילד היהודי הטהור הזה ששבויוהוא רא

נשבר מזה  ום הכי גרוע... ר' יהושעכעת במק
הרב די  דלאבוננו... שמאוד... היה לו בלב תחושה ש

אתה יודע מה שבר את בדורות האחרונים...  מוכרת
ני זה בדיוק מה ששובר אותי כשא ???רבי יהושע

 שלי יש רואה את השכן החילוני שלי...  מול הבית
שכנים חילונים... יש להם ילד קטן... ילד בן שלוש!! 
והוא ילד יהודי!!!! הוא בן של אברהם יצחק 
ויעקב... ויש לו טוהר טבעי של ילד... עדיין לא 
הספיקו לקלקל אותו... הוא ילד בדיוק כמו הילד 

)ולא לשה שלי... שניהם אוהבים להתגלש במג

שניהם אוהבים איגלו... והכי הכי:  באינטרנט...(
שניהם יהודים!! ואני מסתכל על הילד של השכנים 
והלב שלי מתפלץ... הילד היהודי הטהור הזה הולך 
לגדול חילוני לגמרי... הוא לא ידע שמע ישראל... 
הוא לא יידע שה' רוצה קשר איתו... כואב לי הלב 

ההורים שלו... נו.. הם עליו...  שתבין: בשלמא 
מחללי שבת... הם שונאי דת... ועד כמה שיש להם 
בחירה אז קיי"ל שאדם מטמא עצמו מעט 

מבחינה מסוימת יש  מטמאין אותו הרבה... נו...
שונא למה הם כאלו... אז גם אני  עליהם טענות

מצווה לעזור להם במקביל... ללא כל סתירה אני )ו אותם...

אבל הילד  ...(רובץ תחת משאו שונאךמדין כי תראה חמור 
לא טעם  הטהור שלהם... הוא עדיין נקי... ניטרלי... הוא

הוא תינוק הוא נולד לתוך החטא!!! טעם חטא... ו
חילוני גמור שלא הוא הולך לגדול כמו  שנשבה!!!

 הלב עליו... הוא הרי יהודי!!! באשמתו... וכואב

סוג אז למה?? למה הוא נולד בבית הזה?? זה מ 
שאנחנו כמובן  השאלות הקשות ביותר באמונה...

)כי יהודי לא בנימה של שאלה לא אומרים את זה 
אבל עכ"פ אנו אומרים את זה  שואל שאלות(

בנימה של קינה... מי נתן למשסה יעקב וישראל 
 לבוזזים...

 בגיליון זה... 4-3ההמשך בעמוד 
 



 

  

מובטחני בזה שמורה הוראה 
 בישראל יהיה!!!

דווקא הילד של  עכשיו אני אגלה לך סוד:המשך:  
השכן החילוני... דווקא הוא פחות קורע לי את 
הלב... עצם העובדה העצובה הזו של כ"כ הרבה 
יהודים חילונים בדורות האחרונים זה תיקון מידי 

ונשגב שמתרחש לקראת הגאולה... זו סוגיה גדול 
יותר מידי גדולה עלי... כך שדווקא השכן החילוני 

)וחבל... כי אם זה היה שובר אותי.. פחות שובר אותי... 

הייתי הרבה יותר מתגייס ללמד תועים בינה ולהשיב אותם תחת 
כנפי השכינה... כאן המקום לנשק כפות רגלם של אלו שעושים 

את החסד הגדול ביותר... שמשיבים לב בנים על  לאבא שבשמים

 אבל אתה יודע מי הרבה יותר שובר אותי?? אבותם(
שובר אותי הילד מהסוג שרבי יהושע בן חנניה ראה 
שם בבית האסורים...  מדובר בבחור ישיבה טוב.. בן 
עליה... קווצותיו סדורות לו תלתלים... יש לו פאות 

שלנו!!! לגמרי הוא מאו מקדימה או מאחורה... 
והוא בוכה לי על הנפילות הקשות שלו  משלנו!!!

ברוחניות... הוא מספר לי על כל מיני דחפים מאוד 
מאוד קשים שיש לו... והוא כ"כ רוצה להיות קדוש 
וטהור... הוא כ"כ נלחם... כ"כ משתדל להיאבק בכל 
הכח... ובכל זאת הוא מרגיש כמו בתוך בית 

נסיונות שהוא לא לגמרי האסורין... מול כל מיני 
מצליח לבלום אותם... והוא משווע... מתחנן... בוכה: 
אני רוצה להיות צדיק!!! אני רוצה למגר את 
הנפילות שלי... לא רוצה ליפול אף פעם... אז למה 
זה שוב ושוב קורה לי... מה לא עשיתי... קנסתי את 
עצמי... ניסיתי לאכוף את עצמי בכל מיני דרכים וזה 

ח עד.. עד הנפילה הבאה... וכמובן שלפעמים מצלי
מדובר בבחור שיש לו נתונים סביבתיים או 
משפחתים מורכבים  שאי אפשר למנוע אותם... 
ש... שבקיצור: מכל מכלול הנתונים שהבחור הזה 
מציג... מתעוררת שאלה אחת: מה יעשה הבן ולא 

 יחטא... 

 מי נתן למשיסה יעקב וישראל לבוזזים...

 !!! זה היה הכאב של רבי יהושע בן חנניה...אז הנה!
הוא עומד בבית האסורים ורואה שם ילד יהודי 
טהור... נשמה טהורה... אבל הוא טוב מאוד לאן זה 
צועד... הוא יודע שבעל כרחו ושלא בטובתו יקחו 
את הילד הטהור הזה וישרפו לו את הנשמה... הילד 

אשמתו!!! הזה הולך לגדול חוטא גמור... ו... ושלא ב
 וקורע את הלב לראות את זה... 

--- 

מה הפשט במושג  נו... אז באמת מה הפשט בזה??
סו"ס הרי כל  "תינוק שנשבה"??הזה שנקרא 

המטרה שנשלחנו כאן לעולם זה כדי להיות בעלי 
בחירה... לבחור בטוב ולמאוס ברע.. אז איך יכול 
להיות שיש כ"כ הרבה נשמות בדורות האחרונים 

ם ישר לתוך החטא... וכמעט נשללה מהם שנולדי
הבחירה מראש...? כן... יש מיליון ילדים חילונים 
שהם בגדר תינוק שנשבה )כמעט( לגמרי והם 

)כמובן שברמה מאוד כמעט לא בפרשה של בחירה... 

מינימלית יש להם כן איזושהי בחירה... אבל מאוד מאוד 
 מינימלית...( 

  הזה מטופל!!! אז זהו!!! תהיה רגוע... הנושא 

שנה שזה  0022ישעיה הנביא מכין אותנו כבר לפני 
חלק בלתי נפרד מהנהגת היחוד וההסתרת פנים 
שלפני הגאולה... הקב"ה יוריד לעולם מאות אלפי 
נשמות ישראל נדחות ותנוקות שנשבו שרק הרבש"ע 
יודע בשביל מה הם נולדו ומה מטרתם.. הם יוולדו 

יאכלו נבלות וטרפות... הם  בישוב חילוני מובהק... הם
לא ישמרו שבת... והם יהיו שייכים לגוש השמאל 
ואולי גם יצביעו יש עתיד ולא ממקום של אנטי... 
אלא מחוסר ידע מינימלי מה בכלל העניין 

)ושוב: גם להם יש בחירה מסוימת... אבל ממש ביידישקייט... 

כיר רבונו מינימלית... וכמובן שאין הדברים אמורים בייחס למי שמ
ומתכוין למרוד בו... ברור שיש אצלם כאלו שהם בגדר "יצאו וראו 
בפגרי האנשים הפושעים בי..." ברור שגם אצלם יש דרגות שונות 

  בבחירה... בדיוק כמו בבחירה שלנו...(

וישעיה הנביא מכין אותנו!!! זה יהיה חלק מהנהגת 
 היחוד!! 

הארץ  ואז יום אחד יבא משיח... ובבת אחת "מלאה
דעה את ה' כמים לים מכסים" ובבת אחת כל 
התינוקות שנשבו יפקחו עיניים "הוציא עם עיוור יש 
וחרשים ואזנים למו..." וה' יערה עליהם רוח טהרה 
ממרום "והולכתי עוורים בדרך לא ידעו בנתיבות לא 
ידעו אדריכם, אשים מחשך לפניהם לאור ומעקשים 

לאה אותך בעוד ועוד מקראות )ונעצור כאן... לא אלמישור..." 

וכל  ואז!! יגיע יום הדין הגדול והנורא... מפורשים.(
אותם תינוקות שנשבו "בבכי יבואו ובתחנונים 
אובילם..." יעמדו שם מאות אלפי החילונים הגמורים 
והם יבקשו סליחה. ה'.. לא היה לנו מושגים 

ואתה מינימליים ביהדות.. אנחנו לא אשמים... אנא.. 
  מה ה' יענה להם???  יודע

גמ' מפורשת בברכות )לג(: אלמלא שלוש מקראות 
אלו נתמוטטו רגליהם של ישראל... הגמ' מביאה שם 
שלוש פסוקים שאסור להגיד אותם לפני עם הארץ... 
בשלוש פסוקים האלו כתוב שהקב"ה כביכול מצדיק 
את רשעי ישראל ואומר: אתם באמת לא אשמים! 

ני הוא זה שבראתי את היצר אני לוקח אחריות... א
הרע... אני בראתי אתכם עם נתונים של תינוקות 

אני מקבל  )מכל מיני סיבות של גזירת חכמתו ית'(שנשבו 
את הפתחון פה שלכם להגיד אנחנו לא אשמים... 

 "ואשר הרעותי..." ה' יקבל אותם!!!!

--- 

נו... אבל תכל'ס... הרי סו"ס דבר זה אסור לאמרו 
 ץ... בפני עם האר

סו"ס המידע הזה עלול לגרום לנו לחשוב ש... שיופי... 
זה בסדר... מהיום אני יכול לעשות מה שאני רוצה... 
אני אפסיק להיאבק... אפסיק להילחם עם היצר 
הרע... אשחרר שליטה... ומקסימום לעתיד לבא 
הקב"ה ישאל אותי: למה עשית עבירות?? אני אביא 

אטען שהוא יתברך הביא לו את  הגמ' בברכות... אני 
לי כזה יצר הרע משוגע שכשהוא נכנס לטראנס הוא 

אז הנה!!!! כעת הגענו לא ראה אותי ממטר...       
 לנקודה!!!! 

ניתן לומר שכל מה שכתבתי עד עכשיו... הכל בתור 
 הקדמה... 

כעת נחזור לסיפור של רבי יהושע בן חנניה 
ד יהודי וישמעאלקע הקטנצ'יק... ר' יהושע רואה יל

טהור ש... שבעל כרחו ושלא באשמתו הולכים 
לשרוף לו את הנשמה... הילד הזה יגדל חילוני גמור 

 ולא באשמתו!!!

ר' יהושע בן חנניה עומד מול חלון בית האסורים 
ונאנח אנחה עמוקה ואומר: מי נתן למשסה יעקב 

ואז לפתע!!! ישמעלקא וישראל לבו... ז... ז... י.. 
' יהושע ולא נותן לו לגמור את הקטן קוטע את ר

הלא ישמעלקא ממשיך במקומו ואומר: המשפט!!! 
 זו חטאנו לו...!!!! ---ה'

ר' יהושע בן חנניה מקשיב לישמעלקא הקטן 
ומזדעזע כולו!! ישמעלקא הקטן הזה חולק עלי!!! 
יש לו פשט אחר בפסוק... הוא לא סתם מסיים את 
 הפסוק שאני התחלתי... אלא הוא משנה את

 המשמעות שלו לגמרי...  

אני כעת אצטט לך את הפסוק כמות  מה הכוונה??
 הפיסוק באמצע!!!שהוא, ותנסה לנחש איפה נמצא 

 איפה נמצא האתנחתא... 

"מי נתן למשסה יעקב וישראל לבוזזים הלא ה' זו 
  חטאנו לו ולא אבו בדרכיו הלוך ולא שמעו בתורתו"

תנחתא נו... מה אתה אומר... איפה נמצאת הא
באמצע הפסוק?? אז לא תאמין... תפתח ספר 
ישעיה, אתה תראה שהפיסוק הוא כך... מי נתן 

זה  הלא ה'!!!-למשיסה יעקב וישראל לבוזזים
הפיסוק... בפסוק הזה ה' מודיע: כן... זה אני... אם 
אתה רואה תינוק שנשבה שעובר על כל העבירות 
שבתורה... תדע לך שזה אני... אל תבא אליו 

טענות... אל תאשים אותו בכל מחיר... תדע לך ב
שזה חלק מההסתרת פנים ואני בורא עולם עומד 

)עכשיו... למה זה קרה מצד הנהגת המשפט?? מאחורי זה... 

בגלל שבדורות הקודמים זו חטאנו לו וכו'... שזה ההמשך של 
אליו זה לא קשור...  -הפסוק... אבל תכל'ס... לגופו של עניין

ור' יהושע בן חנניה   בה הזה בעצמו לא אשם(התינוק שנש
עומד כעת מול ישמעלקע הקטן ומתאבל עליו 
שהוא הולך לגדול כמו חילוני גמור... ר' יהושע כבר 
עכשיו מכריז: שאם ברבות הימים ישמעאלקה הזה 
יהיה פרא אדם והוא ילחם ביידישקייט... אני לא 
אכעס עליו... כי מי נתן למשיסה יעקב וישראל 

בוזזים... נו... מי??? הלא... הלא... ר' יהושע בא ל
להמשיך... אבל אז!!!! ישמעאלקה הקטן קוטע את 
ר' יהושע ולא נותן לו לשים את הפיסוק שם!!! 
ישמעאלקע מכריז בקנאות: אני החלטתי שהפיסוק 

זו חטאנו לו!!!!  אני  ---נמצא במקום אחר: הלא ה'
חטאנו לו... אני  החלטתי שזה לא ה'... אלא אני!!!! זו

החלטתי על דעת עצמי לשנות את הפיסוק של 
הפסוק... הרבש"ע מצידו לוקח אחריות על הנפילה 
הרוחנית שלי... אבל אני החלטתי שאני כן לוקח 
אחריות על עצמי!!!  הקב"ה מצידו מביע נכונות 
לקחת את האשמה שלי עליו... אבל אני על דעת 

ני רוצה.. אני יכול עצמי החלטתי אחרת!!! כן... אם א
לפטור את עצמי... יש לי על מי להפיל את 
האחריות... יש לי תירוץ טוב... שבגיל צעיר מאוד 
לקחו אותי בע"כ למקומות הכי טמאים... והורידו לי 
את הפאות וניתקו אותי מהיידישקייט באכזריות... 
כן... אני גם יודע שהפיסוק המקורי של הפסוק הוא 

הלא ה'!!!  --עקב וישראל לבוזזיםמי נתן למשיסה י
אני מכיר את המסמך הזה... אבל באותה מידה 
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זכותי המלאה לקחת אחריות על עצמי ולהכריז: 
לא!!! לא רבש"ע... אני אלחם ואאבק כדי לא 

ואני אלחם בדם לבי להשאיר לך ישמעאל ליפול... 
  בני... הוי בני... הוי בני... ברכני!!!!

רבי יהושע בן חנניה לבין  זה היה המשא ומתן בין
 אותו ישמעאלקע.. 

ר' יהושע בן חנניה קורא את הפסוק עם הפיסוק 
הנכון!!! וישמעאלקע אומר לו... נכון... קראת נכון 
את הפסוק... קראת נכון את המפה... אבל כאן 
זכותי להחליט לקחת אחריות על עצמי ולשנות 

 את הפיסוק.. 

לקראתו אומר ר' יהושע: ילד כזה! שבאים 
ומבינים ללבו... פוטרים אותו ואומרים לו. לא 
כועסים עליך... לא באים אליך בתביעה... והוא 
בכל זאת מתעקש לדחוף את עצמו ולקחת 
אחריות על מעשיו למרות הנתונים הקשים 
שעומדים לפניו... מובטחני בזה שמורה הוראה 

 בישראל הווה... 

---- 

י ביותר במעשה המרטיט הזה טמון מסר עוצמת
שמתמודדים בניסיונות  לכל מיני צעירים בדורנו

מאוד מאוד קשים... כשמגיע בחור ומספר שנורא 
נורא קשה לי ויש לי ניסיונות נוראים... הכי קל 
לומר לו: אין כזה דבר!!! יש לך בחירה... ואתה יכול 
ואתה חייב להתמודד  ואתה תיענש על זה... וברוב 

עת?? אני חוזר!!! המקרים זה באמת נכון.. שמ
)הרי סו"ס כולנו בני ברוב המקרים זה באמת ככה!!!. 

אדם ולכולנו יש ניסיונות... השאלה באיזה עוצמה... ואצל רובם 
הניסיונות הם קלאסיים שאפשר!!! אפשר להתגבר... ומי שלא 
מתגבר באמת מגיע לו על הראש... הלו... תתפוס את עצמך 

חרון ישנם אבל צריך לדעת שבדור הא לידים(
מקרים מסוימים של כאלו שיש להם ניסיונות 
נורא נורא קשים... ולפעמים כשאתה שומע את 
מכלול הנתונים... ואתה שומע את אותו בחור 
טהור לב איך שהוא כ"כ רוצה לא ליפול אף פעם!!! 
הוא כ"כ מרוסק מהמעידות שיש לו מידי פעם... 

ת אז אני אמנם משתדל לתת לו כח... לתת לו קצ
כלים... אבל בשלב מסוים אני מוצא את עצמי 
במקום של ר' יהושע בן חנניה... אני מרגיש שאני 
עומד מול בחור שמבחינה מסוימת הוא חבוש 
בבית האסורין... ואז נשלף לי הפסוק אחד לפני 

)שמסתמא זה הפסוק שרבי יהושע בן חנניה שם בישעיה 

תקשיב  סורין(התכוין אליו... כי זה פסוק שמדבר על בית הא
"והוא טוב טוב לפסוק הזה.. זה פסוק מאוד עדכני: 

עם בזוז ושסוי, הפח בחורים כולם, ובבתי כלאים החבאו, היו לבז ואין 

והמפרשים אומרים שם  מציל, משיסה ואין אומר השב", 
במקום: שבחורים נמצאים במצב של פחי נפש, 
ומרגישים בתוך בית כלא ולא מצליחים לצאת 

והמילכוד הנפשי שלהם... היו לבז ואין  מהתסבוך
 מציל!!! משיסה ואין אומר השב... 

זה ממש הפסוק שממחיש סוג מסוים של 
 ניסיונות שקיימים היום...

זה בחור שלוחם בכל עוז ותעצומות... ותכל'ס... 
קשה לו נורא... והוא מבקש עזרה... הוא מתחנן: 

ליפול!! אני רוצה להיות צדיק אני לא רוצה 
 וקדוש... וזה לא הולך לי.. אני כל הזמן נופל שוב...

משיסה ואין אומר ואני עומד מולו אובד עצות... 
 אין לי מה לומר...  השב!!!

אני כ"כ מבין את הקושי שלו... אני רואה מול העיניים 
שלי נשמה טהורה עם פיאות... זה הישמעלקע של 

.. הוא נמצא בתוך בית האסורין של דורנו... ותכל'ס.
הניסיונות של דורנו ו... ושם הוא מועד להתמודדויות 
ולנפילות לא פשוטות... ואני עומד מהעבר השני של 
בית האסורים ו... ואין לי מה לומר לו... נו... אז מה אני 

 כבר כן יכול להגיד לו??

אין לי ברירה... מאוד בזהירות אני מוציא את הנשק 
ון שרק בדור שלנו ניתן להשתמש בו... וגם זה האחר

)אבא שלי לא מוכן לשמוע ממני כאלו מאוד בחשש...  

אני מתקרב אליו לחלון בית משפטים בשום אופן...( 
האסורים ואני לוחש לו בשקט: עזוב... אל תקח ללב... 

--מי נתן למשיסה יעקב וישראל לבוזזיםעל זה נאמר: 
אתה עשית את שלך... אתה נלחמת..  הלא ה'!!!

נאבקת... עשית הכל כדי לא ליפול... אם אחרי שעשית 
הכל... בכל זאת מצאת את עצמך בבית כלא עם דחף 
פתאומי שהפיל אותך בכח למטה. אל תקח ללב... מי 

 הלא ה'!!  --נתן למשסה יעקב וישראל לבוזזים

זה הנשק הרגיש והמסוכן מאוד שלפעמים צריך לשלוף 
 אותו בדורנו!!!! 

אבל כאן מגיעה ההתפרצות!!!! הישמעלקע של דורנו 
מתפרץ עלי ואומר: לא!! לא מקובל עלי... אתה מרגיע 

אבל אני לא אותי שעזוב... ה' לא יבא אלי בטענות... 
אני כן רוצה לקחת אחריות על עצמי... אני כן  מוותר!!

רוצה להיות עבד ה'!!! אה... ככה??? אתה מתעקש? 
י מגיע לקראתך ומוריד ממך אחריות ואתה אנ

 מתעקש כן לקחת אחריות??

אם ככה... קוראים לך ישמעלקע ורבי יהושע בן חנניה  
מתפעל ממך ומתבטא: מובטחני בזה שמורה הוראה 
בישראל יהיה... אתה תצליח!!! על זה נאמר: "הבא 

 לטהר מסייעין אותו.." אתה עוד תצליח!!! 

 את המפה?? הבנת את הסיפור?? קלטת

בדור שלנו יש ניסיונות מסוימים שהמנגנון שלהם 
הוא כזה!!! מצד אחד מדובר בניסיון שהוא גדול 
עליך!!! ניסיון באמת מאוד מאוד קשה!!! שבאופנים 
מסוימים יתכן שאין טעם לשקוע ברגשות אשמה... כי 
זה בבחינת מי נתן למשיסה יעקב וישראל לבוזזים... 

... זכותך המלאה לקום בכעס רק מה?? אם אתה רוצה
כמו ישמעלקע ולהכריז על דעת עצמך שאתה משנה 
את הפיסוק של הפסוק... ואתה מחליט כן לקחת 
אחריות!!! כן... למרות שלא מאשימים אותי... לא 
מגיעים אלי בטענות... אני רוצה כן להפגין נאמנות לה' 
ולהתגבר למענו יתברך!! פה!!!! פה אתה מצמיח את 

הבנת את עאל בן אלישע של הדור שלנו... ר' ישמ
ברובא דרובא של הניסיונות שיש לנו...  המנגנון???

הגישה היא שאני מחויב לעמוד בזה כי אני יכול ואני 
מצווה על זה ולכן יש דין ויש דיין!!! אבל צריך לדעת 
שבמקרים מסוימים )מי שהדברים מופנים אליו 

בעוצמה  יודע...( ישנם כאלו שהקושי שלהם הוא
שכזו... שלהגיע בגישה בלתי מתפשרת שאני מחויב 
לעמוד בזה בכל מחיר... זה לא נכון... כי זה באמת 
נורא נורא קשה... ואם תתעקש להרגיש נתבע לעמוד 
בזה בכל מחיר וללא פשרות... לא רק שלא תצליח 
אלא אתה תהיה גם מתוסכל כמו אותו בחור 

צה שהתקשר אלי ואמר לי: מה הרבש"ע רו
מהחיים שלי? הוא נותן לי ניסיונות 
מטטטטורפים... ואח"כ הוא גם ישרוף אותי 

 בגהינם..?? 

יש לך טעות!!! לפי מכלול  עניתי לאותו בחור:
הנתונים שהצגת בפני כעת... הקב"ה לא יבא אליך 
בטענות... עליך נאמר מי נתן למשיסה יעקב 

הלא ה'... אתה לא אשם... אל -וישראל לבוזזים
 ללב...  תקח

לא!!!  ואז לפתע אותו בחור התעצבן עלי והתפרץ...
לא רוצה!!! אל תגיד לי את זה... אני לא מחפש 
שה' יפטור אותי... לא רוצה שה' יגיד לי: אתה 
פטור... אני רוצה כן להתגבר... כן להיות צדיק... כן 
להיות חייל נאמן בצבא ה'..   אמרתי לו: אה... 

ישמעלקע של הדור ככה??? אם ככה אז אתה 
שלנו.... מקודם דיברת ממקום של תסכול... מה ה' 
רוצה מהחיים שלי... אבל כעת אתה מדבר במנגינה 
אחרת... דווקא ה' לא רוצה ממני כלום... אדרבה... 

הוא יתברך מצידו דווקא מבין  אני רוצה ממנו!!!
ללבי... לא בא אלי בטענות... אבל אני מתעקש כן 

תמונה... אני מתעקש כן להיות לדחוף את עצמי ל
קבלתי  -החייל הקרבי של ה' למרות שעקרונית

 פטור... 

אני מתעקש להיות הר' ישמעאל הכהן גדול של 
דורנו שנכנס לקודש הקדשים נוסח דורנו!!! כן... 
אם שמת לב: ביום כיפור יש פעמיים קריאת 
התורה... בבוקר הקריאת התורה מדברת על קודש 

ולפנים... ואילו בשעת מנחה  הקדשים של לפני
הקריאת תורה עוסקת בקודש הקדשים מהסוג 
של "והייתם לי קדושים"!!! הישמעלקע של דורנו 
אמנם לא נכנס לפני ולפנים להקטיר קטורת... 
אבל הוא כן נמצא מידי יום בחדר יחוד לבד לבד 
מול הקב"ה שרק הוא יתברך יודע איזה ניסיונות 

ק למענו... זה חדר יחוד... יש לי כעת ואני מתגבר ר
זה קודש הקדשים!!! את ההתמודדויות שאף אחד 
לא יודע ואף אחד לא רוצה... זה החדר יחוד 

 והקודש הקדשים הכי נשגב שיכול להיות...  

במה זכה דווקא ר' ישמעאל בן  ומה אתה חושב??
אלישע שהקב"ה פונה אליו באופן אישי ומבקש 

 התשובה??? מהממני: ישמעאל בני ברכני?? 

פעם פעם... הישמעלקע הקטן הזה קיבל פטור... 
הקב"ה הבין אותו...  לא בא אליו בטענות... אבל 
הוא התעקש... לא!!! אני רוצה בכל זאת להיות 
נאמן לה'... אני מבין שאם אני אתגבר למענו 
יתברך אני אעשה לו נחת רוח גדולה... ככה?? אומר 

בכח לעשות אבא שבשמים: אתה דוחף את עצמך 
לי נחת רוח?? צדקת ישמעאל בני... עשית את זה 
בגדול... ברכני... כן... אתה יכול לברך אותי... אתה 
כבר ברכת אותי בבן שכמוך.. ברכני... תברך אותי 
שאזכה לעוד בנים טובים שכמוך... לך בכוחך זה 
והושע את ישראל.. רק אל תשכח אותנו... סו"ס 

צרה בתום עבודת הכה"ג היה מתפלל תפילה ק
פנים.. גם אתה אל תשכח אותנו... תעתיר עלינו 
ברגעים הקשים האלו... בחדר היחוד הזה שרק ה' 
ואתה נמצאים שם... כלל ישראל זקוק ל"קשרים" 

 שלך עם אבא שבשמים... 
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 ...בטחת הכנסה לקראת שנת השמיטה הממשמשת ובאהה

אנחנו מתגוררים בבית לחם יהודה... כן... עיר מולדתו של דוד המלך... סמוך ונראה לקבר רחל... ואכן גם אנחנו צאצאים 
אחוזה שמיוחסת עד כלב בן יפונה שקיבל חלק כפול ומכופל כנגד חלקם של המרגלים שמתו  לכלב וחצרון ויש לנו שדה

עכ"פ בשבוע שעבר יצאה שמועה שאבא שלנו ושני בניו יצאו מבית לחם יהודה... לאיפה??  )עיין רש"י במדבר י"ד(בעוונם... 
לה העגומה של מגילת רות... שהיה איש מבית אוהו... זה... זה לא מצלצל טוב... זה קצת מזכיר את ההתח לשדה מואב!!!!

לחם יהודה שהלך לשדה מואב... היו כאלו שכבר חשבו שקוראים לנו מכלון וכליון... אז זהו שלא!!! והייתם נקיים... כן... 
אמנם אנחנו מאשרים את השמועה שבשבוע שעבר יצאנו עם אבינו לשדה מואב... אבל משיקול הפוך לגמרי!!!! שם 

 לך לשדה מואב כי הוא לא רצה לפרנס את העניים... אבל אצלנו זה בדיוק אותו סיפור... אבל מהכיוון ההפוך... אבימלך ה
מאוד קרובה לירושלים ולבית המקדש...  הסיפור הוא ככה: העיר שלנו... בית לחם יהודה... היא עיר מאוד מבוקשת...

חד שחסר לנו!!! האזור שלנו מאוד דליל בלוויים... כהנים יש נמצאת בלב נחלת יהודה... יש לנו פה הכל... חוץ מדבר א
בשפע!! אבל לויים אין לנו... והסיבה היא בגלל שכל ערי הלויים שממוקמים בסמיכות לבית המקדש הם שייכים בעיקר 

 לכהנים... ממילא כהנים יש לנו פה בשפע ואילו לויים חסר לנו... 
צב הוא בדיוק הפוך... לויים יש בשפע... ואילו הכהנים רובם מרוכזים באזור אגב: אתה מבין לבד שברוב ארץ ישראל המ

שלנו בסמיכות לבית המקדש... ואילו אצלנו זה הפוך... עם תרומה אין לנו בעיה... לא חסר כהנים שתוכל לתת להם תרומה... 
 אבל לויים?? יש לנו מחסור בלויים!!! ולויים זה משהו מאוד מאוד חשוב!!! 

לוי יש אמת צרופה ובלתי מתפשרת שלאף אחד אין את זה!!!! כן... גם לא לכהן!! לכהן יש את המעלות הנשגבות סו"ס ב
שהוא אגוטע ייד... כל כולו אהבת ישראל... כל כולו משתוקק להרעיף ברכות על ישראל באהבה... אבל חייבים גם את 

דשמיא.. והוא השוטר הרוחני שתתן לך בכל שעריך... וזה חסר  האיזון... חייבים את הלוי הביקורתי... שיוכיח אותנו במילי
 לנו!!! אנחנו חייבים את זה!! 

אין להם חלק בארץ ולא חלק בביזה... ובמקביל ה'  אז בשביל זה הקב"ה ברא מנגנון מיוחד שהלויים הם חסרי אמצעים...
עבודתם אשר הם עובדים..." ואכן אבא הצליח  אחוז... "לבני לוי הנה נתתי כל מעשר בישראל חלף 01גובה מאיתנו מע"ם 

להביא לעיר שלנו מנין של עשרה בטלנים לויים... שהם יושבים ועוסקים בתורה ואבא הבטיח להם שכל המעשר דגן של 
 הישוב הולך אליהם!!! וככה ב"ה הכל מסודר...

שר קציר... כי כל המצב וכל הגישמאק מידי שנה בערב חג השבועות יש פה חג הקציר... וזה יותר נראה שמחת תורה מא  
של הקציר מסתובב סביב הכמויות של המעשר שנערמות כאן ועושות לכולנו טוב בלב... כן... הנה... כל זה הולך כעת היישר 
לבית המדרש של הלויים למען יחזקו בתורת ה'!!! והכל בשביל שימשיכו להוכיח אותנו במילי דשמיא ולעמוד על המשמר 

פנים לאף אחד... אל דאגה... שבט הלוי.. אנחנו נמשיך להחזיק אתכם... אנחנו לא צריכים שתתחנפו אלינו... אין ולא לישא 
צורך לסייע בבית הגרנות... תמשיכו להיות לא נחמדים... תמשיכו להיות אלו שאומרים מה שצריך להגיד בלי לחשוב 

 פעמיים.. אנחנו מפרנסים אתכם...
עוד מעט מגיע שנת השמיטה... וזהו... השדה הפקר... כולם יכולים  כי נות אבא קצת מוטרד!!!אבל בשנתיים האחרו---

להיכנס ולקחת ואם ככה מאיפה יהיה לנו לתקצב את הכולל... את העשרה לויים שהבאנו אותם לכאן... ובפרט!!!! 
זו גזירת חכמים חדשה שהולכת שבשמיטה הקודמת היה פה מהפכה אמיתית!!! שבי"ד נמנו וגזרו שספיחין אסורים!!! 

לשנות את כל המפה!!! זהו... נגמרו החגיגות... הסוף לכל הרמאויות של כל מיני טיפוסים מפוקפקים שבשמיטה הקודמת 
השדה שלהם הצמיחה יבול כרגיל... ו... ולא פעם תפסנו אותם באישון לילה זורעים ועודרים ועובדים בשדה... וחז"ל ראו 

ולכן הם גזרו שספיחים אסורים!!  )יבול שצומח מעצמו נקרא ספיחין(אנשים שטוענים שהכל צמח מעצמו...  את הפירצה הזו של
ואם ספיחים אסורים אז במילים אחרות בשנת השמיטה כל ההוראות קבע של הכולל מתבטלות... אין לנו מעשר ראשון!! 

שכחה ופאה ופרט ועוללות ומעשר עני... וזו הכנסה חוץ מזה שאבא גם מוטרד מהעניים... ב"ה אנחנו זוכים גם לתת לקט 
מאוד משמעותית לעניי העיר... וברגע שאפילו ספיחים אסורים בשנת השמיטה... אז עלול להיות כאן מצב לא פשוט בשנת 
השמיטה... אמנם!!!! בייחס אלינו... אבא לא מוטרד בכלל... לאבא יש בטחון גמור בה' שציוויתי את ברכתי לכם בשנה 
הששית... ויש ניסים!!! אבל בכל מה שנוגע להחזקת תורה וצדקה... כאן אין סומכים על הנס... ומזה ורק מזה אבא ממש 
מוטרד... ולכן!!! יום אחד אבא חזר נסער מאוד מהבית מדרש של רשב"ג... אל תשאל מה שהיה שם... זה היה יום שיזכר 

" עכ"פ אחד הדברים שהתחדשו באותו יום היה ש"עמון ומואב מעשרים לדורי דורות!!! יום שנקרא במשנה "באותו היום...
ה ומתחילים להשקיע מעשר עני בשביעית..." אבא חזר וגמלה בלבו החלטה... הולכים לשדה מואב... קונים שם שדה גדול

שרות עמון ומואב זה מקום מאוד מעניין!!! מצד אחד חייבים שם בתרומות ומע הכנסה...הבטחת בה!! מה יש??? 
מדרבנן... ומאידך חז"ל תקנו שגם בשנת שמיטה ימשיך להיות שם דין תרומות ומעשרות!!! ואז הכל מסודר... יש לנו 
תכנית חסכון מהצד... לייתר בטיחות... שגם אם חלילה וחס לא תשלח ברכה בתבואה של שלוש השנים... אז תמיד יש לנו 

)בחלק של מואב שכבש סיחון חרוץ משבט גד שמתגורר יחסית קרוב.. אבא שכר אריס  בצד את המעשרות של שדה מואב...

עניין שזה  בפרשה הבאה וזה נקרא עבר הירדן והוא א"י גמור... אבל אנחנו הקפדנו לקנות שדה דווקא בחלק של מואב שלא שייך לעבר הירדן... כי יש לנו

מבית לחם  השמועה... אכן השבוע הלכנו יחד עם אבא שלנואז כן... אנחנו מאשרים את   יהיה דווקא חו"ל ולא יתחייב בשמיטה(
לשדה מואב... אבל לא בשביל לברוח מהעניים אלא אדרבה... בשביל לדאוג להם לשנה הבאה... ואכן יום אחד בהיר...  יהודה

ם הגיעה כרכרה גדולה ומקושטת לישוב שלנו... אבא עמד שם לבוש בגדי שבת  ואסף את כל העניים של העיר בפני
מאירות... בואו... תעלו על הכרכרה... נוסעים למואב... יש שם לקט שכחה ופאה בשפע... הכל עומד בצד ומחכה לכם... יש 
הרבה תוצרת... הרבה יותר מאחד מששים... שווה להגיע... ומה אתה חושב... כל הילדים העניים של בית לחם יהודה... כולם 

ב"ה הם חזרו עם ידיים עמוסות בהמון המון תבואה לכל החורף הארוך... את חלקם טיול קצר למואב... עלו על הכרכרה... 
רגע... ו... ומה עם ביכורים?? כן... של הלויים אנחנו כבר שמרנו להם בצד!! וכמובן לפני הכל הפרשנו תרומה גדולה לכהן... 

התלהבות היא פחות גדולה... לא מעלים העלינו ביכורים... סו"ס גם שדה מואב חייבת בביכורים מדרבנן... אבל סו"ס ה
כי סו"ס מביא ואינו קורא... אין פה את המעמד האישי של ההכרזה:  ביכורים משדה מואב עם שור שקרניו מצופות זהב...

"אשר נתת לי ה'..." כי הרי ה' לא נתן לנו... אלא לקחנו מעצמנו... אז זה לא זה... בדרך כלל אבא ממנה שליח שיקח את 
ים לירושלים... הוא נותן את הפירות לכהן ומסיים את הסיפור... חכה חכה... בסוף הקיץ אתה תראה איזה תהלוכה הביכור

ביין לבושו ובדם ענבים סותו..." יהיה פה חכלילי עיניים מיין ולבן שיניים מחלב..." איזה התרגשות תהיה פה עם ביכורי יין של "כיבס 
בעיקר  כורים היחסית קצרה שיש לנו מכאן עד בית המקדש... אבל כעת כאמור... אנחנו עסוקיםיש פה מידי שנה בתהלוכת העלאת הבי

 בהכנות לקראת שנת השמיטה הבאה עלינו לטובה... 
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 בקרוב ממש

האם איסור מחלוקת פירושו סתימת 
 פיות???

מי שמתבונן בפרשת השבוע בנושא של קורח ועדתו... 
 צוויי דינים!!!לאורך כל הדרך רואים שיש כאן מה שנקרא 

 יש פה שני חלקים!!
ואליבא דאמת אין  יש את קורח!!! ויש את דתן ואבירם!!

כל אחד מדבר על נושא אחר כמעט שום קשר ביניהם... 
 לגמרי... 

לקורח ולראשי סנהדראות... יש להם טענות על אהרן 
הכהן... הם מעוררים על הכהונה... ומשה רבינו מתנהל 
מולם במשא ומתן ענייני לגמרי.. קחו לכם מחתות קורח 
וכל עדתו... בא נברר את הנושא ונמצה אותו... והיה 

 זהו... האיש אשר יבחר ה' הוא הקדוש... 
עכשיו!!! במקביל... פתאום דתן ואבירם מתערבים 
ומתעברים על ריב לא להם... ודווקא להם אין טענות על 
אהרן... הם לא מעוררים על הכהונה... להם יש טענות על 
משה רבינו... כופרים בתורת משה ומזלזלים בו ולא רוצים 

 לצאת לקראתו... 
ומשם קרה זה שתי סוגיות שהתערבבו אחד עם השני 

 הכל...
 !!!אסורה שזה תמיד המאפיין של מחלוקתללמדך: 

מחלוקת טהורה לגופו של עניין אין בה שום בעיה... זכותי 
להתווכח... זכותי לטעון טענה... להעמיד את האינטרס 
האישי שלי מול בין דין ואין בזה שום בעיה... כן!!! צריך 
לדעת את זה... יש כאלו שמשתמשים עם המילה 

חלוקת כדי לסתום פיות... בן אדם מחליט משהו מ
שערירותי... וברגע שמישהו מעיז לפתוח את הפה.. הוא 

אז זהו צווח עליו: ש... שקט... אתה עושה מחלוקת... 
ברמה העקרונית מותר לקורח לבא לפני משה  שלא!!!

בכל הכבוד הראוי ולטעון את מה שיש לו... זה בכלל: "כי 
ושפטתי בין איש ובין רעהו..." זה  יהיה להם דבר בא אלי

 נו... אז מה זה כן מחלוקת???לא מחלוקת... 
למחלוקת יש איזה מגנט מיוחד... שסופחת אליה כל מיני 
חיסולי חשבונות נוספים שמוציאים את העניינים 
מהקשרם... ותשים לב שתמיד זה ככה!! לקורח יש 

ירם טענות על כהונתו של אהרן... בבקשה.. איך דתן ואב
פתאום נכנסו לכאן?? הרי יש לכם טענות בכלל על משה? 
מה זה קשור לכאן?? נו... מה אתה אומר? מה זה 

 קשור???
 מי שיש לו קצת מושגים במחלוקת יודע שזה לא שאלה... 
במחלוקת זה תמיד עובד בצורה של "גלגול שבועה..." אם 
יש לי טענות עליך... אני כבר מוציא מהארכיון את כל 

טוריה שלך... והנה... מצאתי שסבתא שלך היתה ההס
מואביה... מצאתי שיש עליך טענות נוספות כאלו וכאלו... 
ככה זה תמיד!! אז הנה!! זה מחלוקת!! עיקר המחלוקת 
של קורח זה היה השילוב עם דתן ואבירם... איך דתן 

 ואבירם פתאום נכנסו לסיפור... 
ואומר להם:  בתוקף אם קורח היה דוחה את דתן ואבירם

אתם לא קשורים לדיון הזה... תלכו מפה... הכל היה נגמר 
האדמה לא היתה פותחת את פיה ובולעת  אחרת..

קורח כנראה היה מת יחד עם המאתיים ראשי הסנהדראות )אותם... 

ממילא!!!  אבל לא בגלל מחלוקת אלא בגלל שהוא הקטיר קטורת...(
.. אין הכוונה זה הנושא!! כשמזהירים אותנו על מחלוקת.

בהכרח לשתוק... זה לא אומר שחייבים בהכרח לספוג 
ולבלוע ולתת לשני לעשות מה שהוא רוצה... אז מה כן?? 
תנהל ויכוח אבל ענייני!!! אל תערב שום נושא דמגוגי 

אל תכניס שום אדם זר שלא קשור לגופו של בויכוח...
 והיות וזה כ"כ מסובך... מהסיבה הזו עניין לויכוח...

לפעמים צריך לנקוט בפלך של שתיקה ולא לטעון מה 
שיש לי... כלומר: זה לא בגלל שלהגיד מה שיש לי זה 
מחלוקת... אלא בגלל שאני יודע בבירור שהדברים יצאו 
מהקשרם... לכן אין לי ברירה אלא לשתוק... ולכן מצינו 
אנשים מאוד גדולים שהיו ביניהם מחלוקות ויריבות 

מקום המצער הזה הם התגלו בנקיות גדולה... דווקא ב
הדעת שלהם... לדעת לריב נכון!! לדעת להתווכח לגופו 

אבל כשרק של ענין בלי לערב שום דתן ואבירם בתווך... 
 אחד מהצדדים הוא בן תורה... עדיף לשתוק ודו"ק.



“ 

 

 ...רמז משמים או ניחוש משמים
אנחנו מאוד מתרגשים לשמוע שהיה מישהו שידע לצפות מראש  אנחנו מאוד אוהבים רמזים!!!

שמשהו פה  הו שחודשיים לפני הקורונה כבר רמזאנחנו מאוד מתפעלים ממיש את האסון במירון
. ואם היה מישהו הולך לקרות... ואם היה מישהו שרמז יומיים לפני כן זה בכלל מרגש אותנו..

 פתאום בבהלה ואמר: רבותי... יש כעת גזירה קשה על עם ישראל שבל"ג בעומר האחרון נעמד
הולך אליו עם  אני מהיום והלאה קרה אסון... אם ככה אז בכלל..אחרי חמש דקות בדיוק ו אבאלע..

  אנחנו ממש חיים על זה... אוהבים רמזים... מאוד אנחנו מאודבקיצור: קויטעל... 
אם   היכון הכן ו... וצא... אנחנו אוהבים רק רמזים חמודים... רמזים מהסוג של אבל אם תשים לב:

הולך לקרות משהו אל תעשה לי רע בלב שנה לפני כן... אל תהרוס לי את המצב רוח סתם... אני 
מבקש ממך: אם אתה יודע משהו שהולך לקרות... תבא עשר דקות לפני האירוע או מקסימום 

 לא חודשיים לפני כן...יים לפני כן... יומ
ככה עובר לעשייתן... אם  שלוש ארבע ו...כן... אם תשים לב: אנחנו אוהבים רמזים רק מהסוג של 

יבא אלי צדיק ויתחיל להגיד לי שנה לפני כן להתחיל לקבוע עיתים לתורה כדי שלא יקרה משהו 
שעתיים לפני כן... כדי שנוכל להתרגש שהרב בעוד שנה... אני אגיד לו כל טוב... שהרב ירמוז רק 

 צפה את זה בראש... אבל לא בשביל להזיז אותי במשהו...
--- 

אין  לא שוים הרבה... הרמזים מהסוג הזה תסלח לי... אבל אז זהו!!! שלא נעים לנפץ מיתוסים...
מה יש לי  ...לקרות משהולפני האסון במירון שהולך  לרמוז שעתייםצורך לחפש אותם בנרות... כי 

אני יודע מה זה מוסיף לי כיהודי? שמהיום  נו ו... לכן מה??.. אז הוא רמז... אז הוא ידע. מזה??
אני אגיד לך בכנות... אחרי האסון במירון מישהו הצליח גם לבלבל  שיש לו ניחושים טובים??

ות... כתבת לקר רמזת בעלון שלך שזה הולך אני חושב שאתהאותי... הוא התקשר אלי.. תקשיב... 
התחלתי להאמין  כמעט כבר לשכנע אותי... הצליח כמעט כבר עשר דקות הוא תוך ככה וככה... 

'לרמוז' כמה כסף הולך  כבר התחלתי לדמיין כמה כסף אני יכול לעשות מזה... )סליחה לא לדמיין חלילה... רק)בעצמי... 

 נו ו...  למה לא... בא נלך על זה.. שרמזתי...ואז חשבתי לעצמי... נו... בא נגיד  (להיכנס לי לחשבון
משום מה זה  למה מה זה עושה אותי?? קוסם???  ?מה העניין לרמוז שהולך לקרות משהו

אין לי  תבין: ??...ז שהולך לקרות משהוומרל יודעמין הילת קדושה למי שנשמע שיש ביהדות 
 מה התשובה?? ו... נ  מוצלחים... אבל מה זה קשור ליהדות??  בעיה עם ניחושים

 נו... באמת למה זה קשור ליהדות?? 
ישראל השכם והערב  עם את מזהירים לאורך כל הדורות היו נביאים ומוכיחים שהיו העניין הוא:

 אם לא תפסיקו עם השנאת חינם שיחזרו בתשובה... כי אם לא יחזרו בתשובה אז יקרה קורונה...
 ...לעם ישראל במשך כל הדורות היוסוג הרמזים והחזונות שיקרה אסון במירון.. יקרה כך וכך... זה 

 היעודים'!!! קיום מה שנקרא בלשון הראשונים: '
אם היה עומד איזה צדיק ומתריע כבר חמש שנים לפני כן... רבותי... לחזור בתשובה ש אז זהו!!!!

רואה סכנה מתקרבת ש מוכיחו צופה.. אוהו... זה שווה... כאן ה' העמיד לנו כי אחרת יהיה פה אסון.
אלו  זה דבר חשוב מאוד!!והוא מתריע... רבותי... מהר מהר לחזור בתשובה אחרת יקרה פה אסון... 

אחד  זה בודאיהצדיקים העומדים בפרץ דוחים את הגזירות היו לנו לחומה ולמחסה ביום זעם..  הם
רונה ומכריז... רבותי... אבל אם מישהו עומד יומיים לפני הקו הערכים הקדושים ביותר ביהדות!!!

מה אמרת פה??? מה הועלת בזה  שצפיתי את זה ראשון... תזכרו אני יודע שהולך להיות קורונה...
האם הועלת במשהו?? אנחנו לא מחפשים עיתונאים שמגיעים  אז ידעת ראשון... שרמזת??

ולבטל גזרות שיכול להתריע בזמן וכך לדחות  ראשונים לזירת האסון... אנחנו מחפשים מישהו
 קשות... ופה הפספוס שלנו!!! 

ופה הפספוס שלנו!!! תקוע לנו בראש שביהדות יש התייחסות מאוד חשובה לירמיהו וישעיהו וכל 
תקיים... לא מקדש ועל כל מה שיקרה... ומה שאמרו נהנביאים שהתנבאו מראש על חורבן בית ה

לכותל המזרח  קדוש כזה שאישור הכניסה ערך נפל דבר... וכתוצאה מזה.. נכנס לנו בראש שיש מין
 מראש מה הולך לקרות... של הצדיקים זה לנחש

ירמיהו וישעיהו שהתנבאו מראש... הם לא עמדו יומיים לפני החורבן ואמרו:  אז זהו שלא!!!
 ראשוןתעצמו עיניים... עוד שניה זה קורה... ואל תשכחו שאני ה שלוש ארבע ו...רבותי... 
 לא זה הסיפור!!!לא!! ... שאמרתי

מטרה למנוע את החורבן.. הם ירמיהו וישעיהו עמדו עשרות שנים לפני החורבן והתריעו מתוך 
!!!! יהיה פה חורבן הוכיחו את כלל ישראל ואמרו להם... אנא... תחזרו בתשובה כי ה' לא יוותר

אלו שעומדים זה סוג הרמזים שכלל ישראל נשען עליהם במשך כל הדורות!! הצדיקים ה... נוראי
חרת לא יהיה טוב... זה רמזים תועלתיים ומתרים בכלל ישראל... רבותי... לחזור בתשובה... א

 דא עקא שמזה אנחנו קצת... קצת פחות מתלהבים... !!!שאנחנו צריכים לחפש אותם בנרות
ממש איזה סרטון איך שהאסון במירון "רץ ברשת"  ילי שאחר מישהו סיפר לשבר את האוזן:מוחשית  דוגמא אני אתן לך

הנה... הוא  אז ...בבכיות ובזעקות ר' אלימלך בידרמן שר עם כל הציבור קרע רוע גזר דיננוהגה"צ כמה דקות לפני האסון... 
חלק מהפיוט של ל"ג  בסה"כ רמז... המילים האלו הם קרטוב של דווקא שם לא היה שטויות והבלים!!!רמז... ואני אומר לך: 

מהבוקר מדבר  עשר שנים הוא כבר אתה יודע מתי הוא רמז??ת זה כל שנה... אבל ר' אלימלך כן רמז... בעומר... שרים א
גיוואלד גיוואלד כמה שזה נורא ואוי ואבוי אם לא נתפוס את  ועל פגעי הטכנולוגיה והוא מתריע עד הלילה על שנאת חינם

ברשת... מה כן רץ ברשת??  כככזה רצים לא הזה דווקא... הרמזים מהסוג ומשום מה!!!! הדרשות האלועצמנו לידיים... 
זה  עכשיו אתה מבין על מה אני מדבר???שחמש דקות לפני האירוע שרו שם "קרע רוע גזר דיננו בהילולא דבר יוחאי... 

   . שמרגשים אותי ותו לא... להביא לי רמזים שיזיזו אותי...?? כל טוב... אני מוותר..הסיפור... תביא לי רק רמזים 

הוא  רבן הנורא באירופה... כל היוםמסופר על מרן החפץ חיים זצ"ל, ששלושים שנה לפני החו---
וצריכים לשוב  רבותי... זה לא צחוק... המצב הרוחני של כלל ישראל גרוע: ובוכה היה מדבר

 אם אנחנו לא נחזור ובוכה ומדבר דברים ברורים: ובכל סעודה שלישית הוא היה בוכה לתורה...
  זה יהיה נורא ואיום!!! וככה כל שבוע מחדש... בתשובה

ים שלשמו'ס יודעי דבר מספר ...שלב מסוים לאנשים נמאס לשמוע כל הזמן את אותו דברודי... ב
לראות כל פעם מחדש  כי די... הבנו את הענין... התרגלנו כברמעט אנשים...  של הח"ח היו מגיעים

אוי... מה יהיה... אם לא נחזור בתשובה יהיו פה אסונות את החפץ חיים בוכה... ואומר: אוי 
גפרית ומלח שריפה כל ארצה וכו' וכו'... בינינו... תגיד לי: כמה שבתות אתה יכול לשמוע  אים...נור

וכיום!!! במבט לאחור... כשאנחנו עומדים מול ממדי הזוועה נו... כזו דרשה שוב ושוב ושוב??? 
בייחס לא!!!  ממש  תך: החפץ חיים דיבר יותר מידי...? הוא הגזים??... אני שואל אובשואהשהיה 

הוא דיבר מידי קצת... אז למה לאף אחד לא היה סבלנות לשמוע לממדים המזוויעים של השואה 

 אתה יודע למה? אותו??
את כלל  הוא לא הוכיח לא היה מאוחר!!!הוא הוכיח כשעדיין  כי הוא הוכיח בזמן!!!

ש לפני השואה... לא... הוא לא חיכה שהגזירה תהיה חתומה בדם... ישראל יום או חוד
קמח טחון טחנת...  בגדר הוא לא חיכה שכלל ישראל יגדיש את הסאה ואז זה כבר יהיה

 את הגזירה... היה אפשר לתקן... היה אפשר לבטל הוא הוכיח את עם ישראל כשעדיין
ם מסתכלים ימינה ושמאלה ולא דא עקא... שדווקא בגלל שהוא הוכיח בזמן... אז כול

מבינים מה הוא רוצה... תחשוב שהחפץ חיים מדבר כבר חמש שנים על חורבן נוראי... 
ובהתחלה עוד הייתי נלחץ... תקשיב... הח"ח אומר שמי יודע מה יהיה... אבל עובר עוד 
חודש... ועוד שמועס' ועוד שנה... ולאט לאט מתרגלים שזה הולך ביחד... החפץ חיים 
מצד אחד בוכה אוי אוי מה יהיה.. ותכל'ס בשטח הכל בסדר... יופי!!! החפץ חיים ימשיך 

 לראות שחור משחור ואנחנו נמשיך לחגוג עם הסמארטפון... 

 אתה יודע מה מתברר?? תברר??עשרים שנה לאחמ"כ... מה מאז ו
אמר  פה שהולך להיות פה שואה!! הואצש מתברר שחודש לפני השואה היה איזה מישהו

פרטים מדויקים... ואז כולם מתפעלים איך אותו  ...וכו' יהיו מחנות השמדהש בפירוש
 צפה מראש שהולך להיות שואה... אחד

טי... זה עכשיו לצפות שהולך להיות שואה זה לא רלוונ בוקר טוב אליהו...על זה נאמר: 
 לנחש שידע ופה מישה ומעורר עניין שהנה... היה לא עוזר לאף אחד... זה אולי מרגש

 ולצפות מראש את כל התרחיש... 
איפה הייתם אבל מה יש לנו מזה?? איזה תועלת יש לנו מהניחוש המאוחר הזה?? 

כשהחפץ חיים בכה ובכה כמו תקליט שבור והתריע בזמן!!!! שאם לא נזיז את עצמנו 
יה מול ה משהו נורא?? איפה היינו כשכל הצדיקים של אותו דור בכו וצווחו ככרוכיקרה פ

למה אף אחד לא זוכר  הדרדור הרוחני שהיה אז בכלל ישראל )שמנסים לטשטש אותו...(
 אתה יודע למה אף אחד לא זוכר?שהם רמזו וצפו שזה הולך לקרות?? 

כי אנחנו אוהבים רק רמזים של היכון הכן וצא... מי שרמז חודש לפני השואה... זה מאוד 
ל צדיקי הדור התריעו במשך עשרים שנה שיש שמרגש אותנו... אבל אם החפץ חיים וכ

דין ויש דיין... זה סוג רמזים שלא מרגשים אותנו.. לא רק שלא מרגשים... אלא תחשוב 
שהח"ח מדבר כבר עשרים שנה על משהו שעד כה לא קרה... אז בסדר... הציבור התרגל 

 ... לקחת את הדברים של החפץ חיים בערבון מוגבל... ליידער ליידער........
--- 

את חוקרי השואה  שתבין: מישהו שאל אותי את אחת השאלות שהכי מסקרנות
התורניים: הרי לפני השואה היו צדיקים שבטח ידעו ברוח הקודש שהולך לקרות משהו... 
אז למה הם לא הצליחו לבטל את הגזירה?? למה הם לא יצאו במסעות חיזוק וחירום 

הציל את כלל ישראל מכזו גזירה איומה בשביל לטלטל ולנער ולעשות הכל כדי ל
 ונוראה??

אני לא רוצה להיות נביא זעם ואסור לפתוח פה... אבל  עניתי לו: סליחה על השאלה...
שנים... בשנת הת"ת יקרה משהו מאוד  76בשביל לעורר אותנו... תאר לעצמך שבעוד 

שלך וישאל את  ואז יעמוד הנכד )חס וחלילה חס ושלום...(מטלטל לשונאיהם של ישראל 
 אותה שאלה בדיוק... 

הוא יעמוד וישאל: איפה הצדיקים של שנת התשפ"א... הרי היו אז צדיקים שבטח צפו 
את הגזירה... והם בטח ניסו להתריע ולעורר את כלל ישראל כדי לקרוע את רוע הגזירה... 

 אז למה הם לא הצליחו?? 
 קום ח"ו אז(?? נו... ומה נענה לו??? מה נענה לו כבר עכשיו )במ

כן נכדי היקר... כל המשפיעים... כל הצדיקים.  כולם דיברו נגד פגעי הטכנולוגיה!! ובשלב 
מסוים הם נהיו כמו תקליט שבור... הם הזהירו... התריעו... צעקו גיוואלד... הקב"ה מאריך 

הזו...  אפיה וגבי דיליה! והוא לא יוותר... ולאט לאט הציבור למד לחיות בצל המנגינת רקע
הצדיקים ימשיכו לנבאות שחורות ולהזהיר אותנו מפגעי הטכנולוגיה ואנחנו נמשיך 

 וכעת אני רוצה לעצור ולשאול:לעשות מה שבא לנו... 
נכון שזה בדיוק מה שקורה כעת ועכשיו??? נכון שהתרגלנו שיש כאלו שצועקים 

תרגלנו לשמוע אותם גיוואלד... רבותי... ולא יראה בך ערוות דבר ושב מאחריך... וה
ולהמשיך הלאה... כן... המוכיחים בשער כבר עשר שנים מטרטרים לנו אוי אוי... כמה זה 
נורא פגעי הטכנולוגיה )ושאר דברים( והכל בסדר... עסקים כרגיל... האייפוניסטים 

 ממשיכים להניע את האצבע על המסך והכל בקליל... בכיף... הכל זורם... היה או לא היה?
 זהו!!! שזה בדיוק מה שקרה לפני השואה!!!אז  

 אם יש לך שאלות איפה הצדיקים שהיו לפני השואה... איפה הם היו??
 הם היו בדיוק איפה שהצדיקים של הדור שלנו נמצאים!!!

הציבור התרגל לשמוע אותם שוב ושוב חוזרים על התקליט השבור... שאוי אוי... מי 
שתסתלק מישראל וחוסר צניעות מביא  שמחזיק פלאפון לא כשר גורם לשכינה

אנדרלמוסיה לעולם והורגת רעים וטובים... כן... כל המשפטים שהתרגלנו לשמוע אותם... 
ולמדנו לחיות לצידם... ואז מגיע ר' אלימלך בידרמן שכל היום וכל הלילה מתריע נגד פגעי 

הופה!!! הוא יננו..." דורנו... ובל"ג בעומר חמש דקות לפני האסון הוא שר "קרע רוע גזר ד
מרגשת...  נשית שזה לא רמז... אפילו לא בצחוק... זה סתם דמגוגיה רמז!!!! אז זהו!!!

אסור להסיט את ההתעוררות שלנו למקומות השטחיים האלו... אם גדולי ישראל רמזו... 
הם רמזו במשפטים ברורים שקוראים לנו לסדר!!! שקוראים לנו לשוב לה' ולעשות שינוי 

די לשטחיות הזו!! די להתרגש מכל דמגוגיה מטופשת!!! הגיע הזמן שנפסיק ים... בחי
 להתרגש מניחושים ורמזים וכל מיני קשקושים... 

הגיע הזמן שנשב בראש מורכן מול רב שמוכיח בשער... וכשהוא יגיד אוי ואבוי מה 
אמיתי שגם  ייקרה... כאן נתרגש... כאן נזדעזע... כאן נבין שהוא מדבר על משהו אמית

אם הוא לא קרה בעשור האחרון... זה לא סתירה שע"פ תורה עלול לקרות כאן משהו 
שאנחנו לא רוצים שיקרה!! ואנחנו פה בשביל לבטל את הגזירות  מאוד מאוד מפחיד

אנחנו פה לא בשביל לחכות לראות שזה קורה ולעשות פסססס למי שצפה  האלו...
  שב ורפא לו... ---כל כדי שמראש... אלא אנחנו בשביל לעשות ה
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